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P R OT O K Ó Ł   Nr 5/2012

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa Rady Gminy Świdwin 

odbytego w dniu 26 kwietnia 2012r. 

Stan członków komisji                                                                               8  

Obecnych na posiedzeniu                                                                         8  

W posiedzeniu Komisji udział wzięli :
1. Pan Krzysztof Kaszuba - Przewodniczący Rady Gminy
2. Pani Halina Cybul - Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy
3. Pan Antoni Giluk - Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy
4. Pan Zdzisław Pawelec - Wójt Gminy Świdwin
5. Pan Kazimierz Lechocki - Zastępca Wójta Gminy
6. Pani Renata Kamińska - Skarbnik Gminy

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Posiedzenie  Komisji  otworzył  Przewodniczący  Pan  Andrzej  Żubert. 
Powitał członków Komisji oraz przybyłych gości.
Przedstawił porządek posiedzenia:
1. Ustalenie dróg gminnych wymagających naprawy.
2. Wolne wnioski.

Pan Andrzej Żubert - Przewodniczący Komisji zwrócił się z zapytaniem do 
Wójta Gminy czy jest jakiś pomysł na usługi transportowe dotyczące rozwiezienia 
tłucznia i gruzu do naprawy dróg gminnych.

Pan Wójt odpowiada:  Niestety nie mamy zabezpieczonych środków na ten 
cel, poza tym, że drobne naprawy typu łatanie dziur są robione na bieżąco, a tłuczeń 
dowożony jest transportem z Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej. Komisja, 
na  wyjazdowym posiedzeniu  oceniała  stan  dróg i  trzeba  wziąć  pod uwagę,  które 
drogi wymagają natychmiastowego remontu, wyznaczyć priorytety i zastanowić się 
nad zakresem robót jakie powinny być wykonane.

Przewodniczący Pan A. Żubert przedstawił propozycje radnym i Wójtowi, 
które  drogi  gminne,  jego  zdaniem,  wymagają  natychmiastowej  naprawy,  a 
mianowicie:
- Klępczewo - droga na osiedlu
- Rusinowo
- Berkanowo
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- Berkanowo,
- Smardzko,
- Cieszeniewo,
- Kluczkowo,
- Bierzwnica,
- Rogalino,
- Bełtno

Wójt poinformował,  że  rozmawiał  już  w  tej  sprawie  z  sołtysami,  którzy 
zobowiązali  się  do  pomocy  w remoncie  dróg  w swoich  sołectwach.  Zabezpieczą 
środki z funduszy sołeckich,  a prace na drogach w większości  wykonają skazani, 
którzy odrabiają karę, pracownicy interwencyjni  oraz sami mieszkańcy wsi. 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba informuje członków komisji, 
że  remont  drogi   w  Klępczewie   to  koszt  blisko  53  tys.  zł.  Jeśli  Gmina  zakupi 
materiał i zapewni transport tłucznia Spółdzielnia wraz z mieszkańcami wyremontuje 
drogę za 10 tys. 

W odpowiedzi  na propozycję  Pan Wójt  informuje,  że  Gmina jest  w stanie 
zabezpieczyć środki na ten cel w kwocie 12-15 tys. zł.
Problem  zniszczonych  dróg  gminnych  oprócz  sołtysów  i  radnych  zgłaszają 
bezpośrednio mieszkańcy kolonii. Drogi dojazdowe do ich posesji są w opłakanym 
stanie. Zgłaszają chęć pomocy w ich naprawie, proszą Wójta o zajęcie stanowiska w 
tej sprawie i pomoc w formie przywiezienia gruzu i tłucznia. Priorytetem jest droga 
w Karpnie do Pana Sochy, ponieważ żadna firma nie chce z nim podpisać umowy na 
wywóz śmieci, ponieważ droga miejscami jest nieprzejezdna. Następna droga gminna 
znajduje  się  w  Bierzwnicy  do  posesji  Pani  Żywieckiej,  w  Cieszeniewie  do  p. 
Olejnika, St. Przybysław w stronę byłego POM-u oraz w Kluczkowie do p. Białous.
Tam też trzeba zawieźć materiał, zainteresowani mieszkańcy we własnym zakresie 
wykonają prace.

Pan  Antoni  Giluk uważa,  że  w  Kluczkowie  koło  p.  Kozakiewicza  i  p. 
Kocikowskiego  należałoby  naprawić  część  drogi.  Trzeba  im  dostarczyć  trochę 
tłucznia , a oni sami rozrzucą. 

Pan Kazimierz Lechocki - Zastępca Wójta informuje, że Pani Sołtys sołectwa 
Cieszyno prosiła, aby wziąć pod uwagę przywrócenie do używalności gminnej drogi, 
trzeba  ją  zrekultywować,  udrożnić  i  wyrównać,  ponieważ  znajduje  się  w  polu, 
a byłaby bardzo przydatna dla rolników.

Pan  Andrzej  Wiśniewski  zwrócił  uwagę,  że  droga  prowadząca  do  hali 
sportowej w Lekowie również jest w bardzo złym stanie i wymaga pilnej naprawy.

Pan Wójt odpowiada, że była już naprawiana wielokrotnie, struktura podłoża 
na jakim się znajduje nie pozwala na nasypywanie czegokolwiek,  bo to nie zdaje 
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egzaminu, więc będą tam położone płyty betonowe.
Kolejnym problemem dróg jest droga przy sprzedanych działkach budowlanych w 
Świdwinku. Gruntowny remont tej drogi nie miałby sensu, ponieważ ciągle się tam 
jeszcze  budują  i  wjeżdża  ciężki  sprzęt.  Jednak  staje  się  ona  coraz  bardziej 
nieprzejezdna i należałoby przynajmniej wyrównać i odwodnić istniejącą drogę, gdyż 
jest ona ogromnym problemem dla inwestorów, którzy kupili tam działki.

Pan Henryk Mich wnioskuje o remont drogi w Kłośnikach, ponieważ staje się 
nieprzejezdna.

Przewodniczący  Komisji nie  zgadza  się  z  propozycją  Wójta  i  nalega, 
by w pierwszej kolejności zająć się drogami gminnymi prowadzącymi do rolników.

Pan  Andrzej  Żubert prosi  przybyłych  o  podsumowanie  posiedzenia  i 
wytypowanie  dróg ,  które  w pierwszej  kolejności  powinny być remontowane lub 
naprawione  oraz  rozwiązanie  problemu  rozwożenia  gruzu  w  formie  ogłoszenia 
przetargu na usługi transportowe.

Radni ustalili, że w pierwszej kolejności należy wziąć pod uwagę następujące drogi:
- Klępczewo osiedle - gruntowny remont wkład gminy 20% poniesionych kosztów,
- Bełtno - wkład finansowy rady sołeckiej  - naprawa
- Osowo - do p. Goral - naprawa
- Bierzwnica - kolonia do p. Żywieckiej
- Przybysław - w stronę byłego POM-u,
- Berkanowo - wkład finansowy rady sołeckiej,,
- Smardzko - wkład rady sołeckiej
-  Świdwinek-wyrównanie  drogi  na  osiedlu  nowobudowanych  domków 
jednorodzinnych,
- Kłośniki  - odwodnienie i uzupełnienie tłuczniem.

Pan Wójt uważa, że transport w takich odległościach będzie zbyt wysoki, ale 
postara się rozwiązać tą sprawę , by koszty nie były zbyt wysokie.

Pan  Krzysztof  Kaszuba prosi  również  o  wynajęcie  sprzętu  i  wyrównanie 
drogi Oparzno-Klępczewo, która została zniszczona po byłych PGR-ach.

Ad. 2 , Wolne wnioski - nie było

Przewodniczący Komisji Pan A. Żubert zwraca się z pytaniem, czy w gminie 
są podejmowane jakieś działania w sprawie likwidacji eternitu na naszym terenie, 
ponieważ rozmawiał z mieszkańcem gminy, który chciał wymienić dach i nie wie jak 
to rozwiązać.
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Pan Wójt odpowiada, że nie ma zainteresowania mieszkańców w takiej skali, 
by podjąć działania we współpracy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska 
na dofinansowanie zadania. Brak zainteresowania mieszkańców spowodowany jest 
tym, że nie mają środków finansowych na nowy dach, wzięcie kredytu na ten cel 
raczej jest też niemożliwe, z uwagi na niezdolność kredytową.

Pan Kazimierz Lechocki dodaje również, że aby upomnieć się o środki na 
dofinansowanie z WFOŚ musimy mieć chętnych na co najmniej 20 tys. zł.

Pan Antoni Giluk  uważa,  że należy znaleźć "złoty środek" na rozwiązanie 
problemu  eternitu  i  zabezpieczyć  środki  w  budżecie  na  indywidualne 
dofinansowanie.

Przewodniczący Pan Andrzej Żubert   podziękował  gościom i radnym za 
przybycie.

W załączeniu: lista obecności
Na tym protokół zakończono i podpisano

Protokołowała: Irena Osadowska


